

Class 26

Clothing embellishments are in Class 26. These embellishments may be decorative, such as lace trimmings, and frills and spangles for clothing. They may also be functional, such as belt clasps, snap fasteners, zip fasteners and shoe buckles. The broad reference to pins and needles in the Class Heading allows for the introduction of crochet hooks, knitting needles and sewing needles, as well as items that are related to these goods, such as pin cushions and boxes for needles.

服裝用的裝飾品屬於第 26 類。這種裝飾品有可能如鑲邊飾帶、服裝用褶邊及裝飾亮片；也可能如帶扣、按扣、拉鍊和鞋扣等功能性的商品。本類類別標題中明顯載有「別針和針」，因而包含鉤針、編織針和縫紉針，以及和這些商品有關；如針插和針盒商品。

It should be noted that natural and synthetic hair, wigs and other false hair items are in Class 26 along with items that are related to them, such as hair nets, hair bands and hair curling papers. Furthermore, whilst false beards are in Class 26, false eyelashes are in [Class 3](#) with other cosmetic products.

應注意，天然和合成毛髮、假髮和其他人造毛髮商品，以及和前述商品相關商品屬於第 26 類；如髮網、髮帶和捲髮紙。此外，「假鬍鬚」屬於第 26 類。但是「假睫毛」及其他化粧品同屬於第 3 類。

The reference to artificial flowers in the Class Heading justifies the inclusion of many artificial replicas of natural flora. However, artificial Christmas trees are considered, for classification purposes, as objects of amusement, and are thus classified in [Class 28](#) together with most Christmas tree decorations.

參照類別標題中所載的「人造花」，可將許多人造仿真的植物歸屬於本類。但「人造聖誕樹」是具有娛樂性質的物件，和聖誕樹的大多數裝飾品同屬於第 28 類。